

MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, JUNE 8, 1978
(40)

[Text]

The Standing Committee on Public Accounts met at 11:05 o'clock a.m. this day, the Chairman, Mr. Huntington, presiding.

Members of the Committee present: Messrs. Alexander, Andre (*Calgary Centre*), Clarke (*Vancouver Quadra*), Francis, Huntington and Lefebvre.

In attendance: From the Research Branch, Library of Parliament: Mr. E. R. Adams et Mr. R. A. Benoît.

Witnesses: From the Department of Health and Welfare: Miss A. K. Liljefors, Director, Planning and Evaluation, Income Security Programs Branch; Mr. D. Smith, Acting Director General, Financial Administration. From the Department of Finance: Mr. R. A. McLarty, Senior Economist, Social Development and Manpower Policy Division; Mr. L. Konomis, Chief, Special Projects, Government Finance Division. From the Department of Insurance: Mr. W. Riese, Chief Actuary. From the Office of the Auditor General: Mr. R. Chatelain, Deputy Auditor General; Mr. P. D. Lafferty, Assistant Auditor General. From the Treasury Board: Mr. W. A. Kelm, Director, Pension and Benefits Division, Personnel Policy Branch.

In accordance with the Standing Committee's permanent Order of Reference contained in the Standing Orders of the House of Commons, the Committee resumed consideration of the Auditor General's Report for the fiscal year ended March 31, 1977, and in particular, the following paragraphs:

14.9—Evaluation of Pension Accounts; and

17.6—Canada Pension Plan—Projected Deficiency.

Messrs. Chatelain, Lafferty, Riese, and Smith made statements and, with the witnesses, answered questions.

In accordance with a motion of the Committee at the meeting held on Tuesday, November 1, 1977, the following documents are appended to this day's Minutes of Proceedings and Evidence:

Summary prepared by the Auditor General of instances where departments or agencies made contributions exceeding the authorized amount or were increased or renewed without proper accountability on the funds previously provided. (*See Appendix "PA-78"*).

Letter to the Chairman, Standing Committee on Public Accounts, dated June 5, 1978 from Mr. R. Dubois, Assistant Auditor General, in answer to the responses of the Department of Supply and Services and the Treasury Board Secretariat, concerning the Auditor General's recommendations re the Central Travel Service. (*See Appendix "PA-79"*).

Letter to the Chairman, Standing Committee on Public Accounts, dated June 5, 1978 from the Secretary of the Treasury Board in reply to Mr. C. L. Francis' question concerning the purposes and authority for a transfer of \$500,000 from the Department of Energy, Mines and

PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 8 JUIN 1978
(40)

[Traduction]

Le Comité permanent des comptes publics se réunit aujourd'hui à 11 h 05 sous la présidence de M. Huntington (président).

Membres du Comité présents: MM. Alexander, Andre (*Calgary-Centre*), Clarke (*Vancouver Quadra*), Francis, Huntington et Lefebvre.

Aussi présents: Du Service de recherches de la Bibliothèque du Parlement: MM. E. R. Adams et R. A. Benoît.

Témoins: Du ministère de la Santé nationale et du Bien-être social: M^{lle} A. K. Liljefors, directeur, Planification et évaluation, Direction des programmes de la sécurité du revenu; M. D. Smith, directeur général intérimaire, Administration financière. Du ministère des Finances: M. R. A. McLarty, premier économiste, Division de la politique de promotion sociale et de main-d'œuvre; M. L. Konomis, chef, Division des finances de l'État. Du Département des assurances: M. W. Riese, actuaire en chef. Du bureau du Vérificateur général: M. R. Chatelain, sous-vérificateur général; M. P. D. Lafferty, vérificateur général adjoint. Du Conseil du Trésor: M. W. A. Kelm, directeur, Division des avantages et pensions, Direction de la politique du personnel.

Conformément à l'ordre de renvoi permanent du Comité permanent contenu dans le Règlement de la Chambre des communes, le Comité poursuit l'étude du rapport du Vérificateur général pour l'année financière terminée le 31 mars 1977 et tout particulièrement les paragraphes suivants:

14.9—Évaluation des comptes de pensions de retraite; et

17.6—Régime de pensions du Canada—Insuffisance prévue.

MM. Chatelain, Lafferty, Riese et Smith font des déclarations puis, avec les témoins, répondent aux questions.

Conformément à une motion du Comité adoptée à la séance du mardi 1^{er} novembre 1977, les documents suivants sont joints au procès-verbal et témoignages de ce jour:

Sommaire préparé par le Vérificateur général des cas où des ministères ou agences ont fait des contributions excédant les montants autorisés ou ayant été augmentés ou renouvelés sans compte rendu approprié sur les fonds déjà avancés. (*Voir appendice «PA-78»*).

Lettre au président du Comité permanent des comptes publics, en date du 5 juin 1978, de M. R. Dubois, Vérificateur général adjoint, faisant suite aux réponses du ministère des Approvisionnements et Services et du Secrétariat du Conseil du Trésor, concernant les recommandations du Vérificateur général sur le Service central des voyages. (*Voir appendice «PA-79»*).

Lettre au président du Comité permanent des comptes publics en date du 5 juin 1978, du secrétaire du Conseil du Trésor, en réponse à une question de M. C. L. Francis sur les raisons et l'autorisation d'un transfert de \$500,000 sur des crédits du ministère de l'Énergie, des Mines et des